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BLATNICKÉ NOVINY
  OBČASNÍK OBČANOV NITRIANSKEJ BLATNICE . ROČNÍK 17 . ČÍSLO 3 . DECEMBER 2023

Tento rok v našej obci bolo a ešte aj je dosť rušno. 
Niekto môže namietať, a preto by som toto tvrdenie 
v nasledujúcich riadkoch rozvil.
 V oblasti projektov, s ktorými sme začali koncom 
minulého roka, sa tento rok zrealizovala „Modernizá-
cia ihriska - závlahový systém“. A v parku ešte zos-
taneme. Taktiež prebieha projekt na renováciu lavičiek 
a rozšírenie kamerového systému pre väčšiu bezpečnosť 
návštevníkov, ale aj obecného majetku. Tento projekt 
bude ukončený do konca tohto roka. Aj ďalšie dva pro-
jekty končiace tento rok finalizujeme, a to „Prestavba 
a nadstavba objektu na Denný stacionár v Nitrianskej 
Blatnici“ a „ Prístavba skladu a garáže na zbernom 
dvore“. K prvému spomenutému by som chcel pove-
dať, že to bol zatiaľ najväčší zámer  realizovaný v obci, 
ktorý svojou náročnosťou nás všetkých zaintereso-
vaných preveril a pevne dúfam, že ho do konca roka 
úspešne dokončíme. Touto cestou sa chcem poďakovať 
za veľkú dávku trpezlivosti všetkým okolobývajúcim 
občanom počas výstavby Denného stacionára. Druhý 
projekt končiaci už tento mesiac je zberný dvor. Taktiež 
sme zrealizovali aj vaše podnety, ako napr. prečisťo-
vanie kanálov, frézovanie - oprava poklopov, drenážo-
vanie miestnej komunikácie a iné.
Som veľmi rád, že spolupráca miestnych organizácií 
MS SČK, DHZO, JDS, PZ MIER, OFK Nitrianska 
Blatnica, OZ Rotunda Jurko, ale aj z radov občanov 
s obcou je aktívna a bude i naďalej úspešne pokračovať. 

Nie všetko, čo sme mali v pláne urobiť tento rok v obci, 
sa nám aj podarilo. Sú tam väčšie aj menšie zámery, 
ako napr. dokončiť územný plán - Zmeny a doplnky 
č.2, naďalej pracovať na realizácii kanalizácie, projekt 
Cyrilometodskej cesty u nás či podávanie projektov 
na rekonštrukciu obecných budov ako je kolkáreň, bu-
dova obecného úradu, fary,  ale aj školskej telocvične. 
Reagujeme aj na vaše podnety, ako je napr. výstavba 
ďalšieho nájomného bytového domu, ale nie všetko sa 
dá urobiť hneď,  ideme postupne. Niektoré vaše pod-
nety sme museli žiaľ aj zamietnuť. 
Budeme sa snažiť aj naďalej zlepšovať služby a kvalitu 
života v našej obci. Plánov máme ešte veľa, niektoré 
som tu ani nespomenul, čas ukáže, ktoré z nich uzrú 
svetlo sveta. Ako hovorí jeden vizionár: 
„Môžeme dokázať všetko, čo len budeme chcieť. 
Chce to len odvahu o tom snívať, vytvoriť realis-
tický plán a pevnú vôľu ho premeniť na skutočnosť.“ 

A celkom na záver vás chcem pozvať na spoločné 
stretnutie sa na tohtoročných vianočných trhoch (8.-
9.12.2023) a na Silvestra pri vatre a živej hudbe 
vykročíme spolu do nového roku. Ale ešte predtým, 
v predvečer sv. Mikuláša, máme pre vás pripravený 
darček do každej domácnosti.

     Ing. Igor Slávik
     starosta obce                                                                                                          

ČO PRINIESOL ROK 2023
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Rozlúčka s letom sa konala 26.8.2023 v miestnom 
parku. Bohatý program bol nachystaný nielen pre 
deti, ale aj pre dospelých. Počasie nám prialo, a tak si 
deti mohli dosýta vychutnať skákacie hrady, jazdu na 
poníkoch a veľmi obľúbenú hasičskú penu. A to ne-
bolo zďaleka všetko. Na svoje vystúpenie netrpezlivo 
čakal aj psík ELA Hop, ktorý zožal veľký úspech svo-
jimi zábavnými kúskami a akrobaciami. Pre maškrt-
né jazýčky bola pripravená zmrzlina a chutné čerstvé 
palacinky. Kto chcel, mohol si dať vkusné tetovanie 
na ruku alebo vyrobiť náramok v detskej tvorivej diel-
ni. Neskôr sa parkom začala šíriť lahodná vôňa ope-
kaných špekáčikov, to bol signál, že začala všetkými 
obľúbená opekačka. Takto posilnení sme si potom 
spoločne zaspievali ľudové piesne pod taktovkou har-
monikárky Maje z Lipovníka. Ako veľké prekvapenie 
na záver sa na „tenisplace“ konalo premietanie letného 
kina. Veľké ďakujeme patrí poslancom OcÚ a miest-
nym spolkom DHZ, MS SČK, JDS za výborný pro-
gram, skvelú organizáciu a neopakovateľnú atmosféru.

          Mgr. Lucia Vašinová

BLATNICKÉ NOVINY

U K O N Č E N I E  L E TA

Medzi pravidelne organizované podujatia nášho 
Miestneho spolku Slovenského Červeného kríža patrí 
aj letná kvapka krvi, ktorá sa uskutočnila 14. 8. 2023 
v priestoroch KD. Tohto krásneho podujatia sa zúčast-
nilo 62 darcov, medzi ktorými bolo aj množstvo pr-
vodarcov. Patrí im srdečná vďaka za odvahu  a chuť 
nezištne zachraňovať životy iných. Nikdy nevieme, 
kedy sa v situácii potreby cudzej krvi ocitneme aj 
MY a verte, že aj kvapka krvi Vám môže pomôcť. 
Krv darovaná v našej obci pomáha nielen cudzím, 
no aj našim občanom, ktorí to potrebujú. Niekoľko 
jednotiek krvi z NTS Nitra pretieklo aj žilami nášho 
občana Ľubomíra Bistáka, ktorý to potreboval, a pra-
jeme mu veľa síl v jeho boji. Ďalšia kvapka krvi 
sa v našej obci uskutoční 11.3.2024 a 12.8.2024.
      MS SČK

KVAPKA KRVI

To, že naše členky nie je denne vidieť v uliciach 
neznamená, že nič nerobíme. Dňa 12.10.2023 sme sa 
ako jediná obec z okresu Topoľčany zapojili do akcie 
SPOLU DARUJME VIAC v spolupráci z obchod-
ným reťazcom Kaufland. Zbierkou potravín dokážeme 
pomôcť sociálne slabším rodinám, ktoré sa ocitli 
v ťažkej životnej situácii a ich financie im často nestačia 
na pokrytie ich základných potrieb. Ďakujem všetkým 
zúčastneným členkám (D.Pátrovičová, M.Hlavačková, 
E.Bielená, Z.Ceperková, H.Bakošová, A.Miklovičová, 
Ľ.Krška), ktoré obetovali svoj voľný čas na úkor pomo-
ci iným a podieľali sa na celej akcii. Všetky potraviny 
putovali do rodín a domácností, kde je o ne naozaj núdza.
      Bc. Petra Jančovičová

ZBIERKA POTRAVÍN
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FA R S K Ý  D E Ň

SPEVY DOMOVA

K správnej hodovej atmosfére a zábave nám prispela 
tento rok aj Hodová bavenica, ktorú pre občanov Blat-
nice a návštevníkov z okolia pripravili členovia Miest-
neho spolku Slovenského Červeného kríža. Večer 15. 
9. 2023 teda patril hudbe, tancu a zábave, ku ktorej 
prispeli muzikanti hudobnej skupiny MAXIM, a tým 
sa postarali o plný tanečný parket až do skorých ran-
ných hodín. Hladný nezostal nikto a kto mal chuť, 
čakalo ho ,,blatnické tajomstvo“, ktoré nám pripravi-
li dievčatá v kuchyni. O krásne aranžmány a výzdobu 
priestorov kultúrneho domu sa postarali naše členky 
MS SČK, ktoré mala pod palcom p. Janka Frťalová, za 
čo jej patrí veľká vďaka.

    Pri príležitosti 60.výročia Červeného kríža v našej 

obci sa celý večer niesol vo sviatočnom duchu a at-
mosfére. Predsedníčka p. Eva Bielená v úvode privítala 
p. Štefana Gracha, poslanca VÚC Nitra, starostu obce 
I.Slávika, bývalú predsedníčku D.Bartoškovú a zas-
tupujúcich členov DHZ Nitrianska Blatnica. Pri tejto 
príležitosti boli ocenení občania, ktorí svojou prácou 
prispeli k tomu, aby po celé roky u nás MS ČK fun-
goval a napredoval, a tiež sme nezabudli ani na tých, 
ktorý svojou kvapkou krvi zachraňujú životy a sú pre 
nás počtom svojich odberov výnimočnými. V nepos-
lednom rade by som touto cestou chcela poďakovať 
pani predsedníčke MS ČK p. Eve Bielenej za jej ústre-
tovosť, ochotu a elán viesť miestny spolok a tiež jej 
iniciatívu pri podpore obecných aktivít a podujatí.

H O D O VÁ  B AV E N I C A

Počas septembrových hodových dní sa v našej obci us-
kutočnil aj ten farský. Slnečné nedeľné popoludnie sme 
spoločne strávili v priestoroch farskej záhrady. Svojou 
spoločnosťou nás potešil a obohatil vdp. Don Lus-
coň (kňaz známy z TV LUX), ktorý prezentoval svo-
je knihy a bol otvorený rozhovorom s veriacimi. Pre 
návštevníkov boli pripravené dobroty domácej výroby 
v podobe koláčov, výborný guláš a rôzne občerstvenie.

Burza farských výrobkov mala tak ako každý rok u do-
spelých veľký úspech a skákací hrad vyčaril úsmev na 
nejednej detskej tváričke. Hrad si mohli deti z MŠ užiť 
ešte aj v nasledujúci deň.

Ďakujeme všetkým dobrovoľníkom, ktorí sa podieľali 
na organizácii, a p. farárovi za snahu zblížiť občanov 
našej farnosti.

        Bc. Petra Jančovičová

To, že spev a hudba ako taká je súčasťou našich živo-
tov každý deň, si uvedomujeme všetci. Niekto viac, 
niekto menej. Sme veľmi radi, že v obci máme nadšen-
cov tejto záľuby, ktorí sa spevu venujú a sprevádzajú 
naše spoločenské podujatia svojimi piesňami. Dňa 7. 
septembra 2023 sa v Kovarciach konala prehliadka 
seniorských zborov s názvom „SPEVY DOMOVA“. 
Náš chrámový zbor dostal pozvanie a tejto prehliad-
ky sa zúčastnil. Počas programu vystúpilo viacero se-
niorských ľudových súborov z okresu Topoľčany. Naši 
speváci zanechali veľmi dobrý dojem a boli ocenení 
dlhým potleskom a úsmevmi zúčastnených.

Chceme sa všetkým členom poďakovať za reprezento-
vanie obce v našom regióne a zaželať do budúcna málo 
chorôb a nech „ im to ešte dlho spieva“.

             

          Bc. Petra Jančovičová
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U R O M E  D O B RÝ  S K U T O K
Aj tento rok pokračujeme v zbierke „KOĽKO LÁS-
KY SA ZMESTÍ DO KRABICE OD TOPÁNOK“. 
Je to zbierka pre ľudí, ktorí žijú v seniorských zariade-
niach, domoch sociálnych služieb a pod. Chceme po-
čas vianočných sviatkov týmto darčekom vyjadriť, že 
sú pre nás dôležití a že na nich myslíme. Pridajte sa aj 
vy, urobte dobrý skutok, veď o tom sú Vianoce a obda-
rujte seniorov. Na plagáte zbierky sú uvedené všetky 
potrebné informácie. Robme svet lepším a začnime od 
seba!
                 IS 

S V I AT O S Ť  B I R M O VA I A

S V I AT O S Ť  B I R M O VA N I A

Dňa 28.10.2023 sa v našej farnosti konala sviatosť 
birmovania. Je to sviatosť kresťanskej dospelosti, na 
ktorej sa zúčastnilo 59 bimovancov. Pozvanie do našej 
farnosti prijal pomocný nitriansky biskup Mons. Pe-
ter Beňo. V kostole ho privítal pán starosta Ing. Igor 
Slávik. Otec biskup a pán farár Ján Kováč celebrovali 
celú svätú omšu. Pozvanými boli aj kňazi z okolitých 
dedín. Po kázni Mons. Peter Beňo každému birmovan-
covi položil ruky na hlavu a pomazal ich svätou kriz-
mou, aby sa im udelila plnosť milostí a darov Ducha 
Svätého: dar múdrosti, rozumu, rady, sily, poznania, 
nábožnosti a bázne voči Bohu. 
Krásnu sviatočnú svätú omšu nám spríjemňoval 
mládežnícky spevokol pod vedením Márie Ruskovej, 
Viktórie Králikovej a Márie Rožekovej, ktoré spolu 
s deťmi nacvičili nádherné piesne a dodali tým svätej 
omši jej čaro. Najväčšiu zásluhu na sviatosti birmova-
nia má náš pán farár Ján Kováč, ktorý pripravoval všet-
kých birmovancov a modlil sa za nich.
Príď, Duchu Svätý, naplň srdcia svojich veriacich, 
zapáľ v nich oheň svojej lásky.

            rodič birmovanca D. Hudečková

Ú C TA  K  S TA R Š Í M
Dňa 21.10.2023 sa v KD konalo kultúrne podujatie ako 
znak vďaky, lásky a úcty k starším občanom a všetkým 
tým, ktorí sú starými rodičmi. Program začal krásnymi 
príhovormi pani Hlohovskej a pána starostu. Ako prvé 
sa na pódiu predviedli 5-6 ročné deti z materskej školy, 
ktoré predviedli tanec, spev i básne pre starých rodičov. 
Deti program poctivo nacvičovali pod vedením svo-
jich učiteliek. Ako ďalší bod programu nasledovalo 
vystúpenie žiakov základnej školy, ktorí predviedli svoj 
tanečný, dramatický i spevácky talent. Kultúrne podu-
jatie pokračovalo hudobno-speváckym vystúpením 
pána Pavla Latáka, pri ktorom mali nielen seniori o záži-
tok a zábavu postarané. O výzdobu kultúrneho domu sa 
postarali členky MS SČK, predovšetkým p. J. Frťalová. 
Prežili sme spoločne krásne sobotné popoludnie. 
               Natália Falařová
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N O V É  V E D E N I E  Z Á K L A D N E J  Š K O L Y  S  M AT E R S K O U  Š K O L O U
 N I T R I A N S K A  B L AT N I C A

Prelom školských rokov 2022/2023 a 2023/2024 nám priniesol mnoho 
zmien a noviniek. Najväčšie z nich sa odohrali vo vedení základnej aj 
materskej školy. 1. augusta 2023 sa zástupkyňou pre MŠ stala p. Re-
náta Vavrdová. Po prázdninovom výberovom konaní sa v septembri 
na stoličku riaditeľa školy posadil bývalý zástupca riaditeľky školy 
Mgr. Marek Pliško. Za zástupkyňu pre ZŠ si vybral PhDr. Katarínu 
Vacvalovú. 
Z pozície nového riaditeľa by som sa vám teraz rád prihovoril. Na 
Základnej škole s materskou školou Nitrianska Blatnica pôsobím už 
desiaty rok. Post zástupcu riaditeľky školy som  zastával päť rokov. 
Aj keď nie som rodený Blatničan, za tie roky som si vybudoval silný 
vzťah k tejto obci, škole i žiakom a ich osud mi nie je ľahostajný. Prá-
ve preto som sa rozhodol kandidovať na post riaditeľa.
Určite si mnohí z vás kladú otázku, s akými plánmi preberám túto funkciu. Moje ciele a vízie možno  rozdeliť 
do viacerých oblastí. Jednou z nich je modernizácia a zefektívnenie výučby, a to nielen výmenou technického 
zabezpečenia. 
Do vyučovania by som chcel dostať viac regionálnej výchovy a tradičnej ľudovej kultúry. Ich cieľom je v žia-
koch pestovať a rozvíjať vzťah a úctu k človeku, obci, vlasti a výchove k národnému povedomiu a spolunáleži-
tosti, čo by malo z môjho pohľadu byť neodmysliteľnou súčasťou výchovno-vzdelávacieho procesu.
Žiakov by som rád viac zapojil aj do kultúrneho života v obci a motivoval ich k aktívnemu športovaniu a zdra-
vému životnému štýlu.
Ku kvalitnému výchovno-vzdelávaciemu procesu neodmysliteľne patrí aj dobrá spolupráca s rodičmi.  Správ-
na a úctivá komunikácia a vzájomný rešpekt by preto mali byť samozrejmosťou. Spôsob komunikácie s rodičmi 
by som rád zefektívnil, a to napríklad aj prostredníctvom webovej stránky alebo sociálnych sietí.  
Z môjho pohľadu máme v súčasnosti v škole stabilný pedagogický tím. V novembri sme medzi nami privítali 
novú pani učiteľku, ktorá sa bude venovať výučbe výchovných predmetov. V pedagogickom zbore by som však 
rád uvítal viac pedagogických asistentov a tiež špeciálneho pedagóga. Dané pracovné pozície si ale vyžadujú 
osobitné finančné krytie, ktoré nie je súčasťou štandardného rozpočtu školy. Budeme sa preto snažiť úspešne 
popasovať aj s touto výzvou.  
Riadiť školu v čase neustále sa meniacich podmienok, zachovať kvalitu vzdelávania, „ustáť“ požiadavky rodičov 
a súčasne dbať o žiaka a pedagógov je nesmierne náročný a zložitý proces. Verím však, že spoločnými silami 
to zvládneme a poskytneme tak žiakom kvalitné vzdelanie a z našej školy budú odchádzať pripravení na život 
v čoraz zložitejšom svete. 
Pomaly sa blížia najkrajšie a najradostnejšie sviatky v roku – Vianoce. Sú časom otvárania ľudských sŕdc, časom 
radosti, veselosti, lásky a pokoja. Ľudí sa zmocňuje sviatočná nálada. Každému akosi viac záleží na priateľoch a 
blízkych. V čase adventu sa snažíme byť lepšími a oživujeme tradície našich predkov. 
Hľadanie vhodných darčekov, nákupy, zdobenie vianočného stromčeka, upratovanie, vôňa domova preplnená 
ihličím, vôňa medovníkov – aj to všetko neodmysliteľne patrí k Vianociam. Ich pravým zmyslom je však myš-
lienka nádeje, že svet, v ktorom žijeme, nie je nemenný. Nech je teda betlehemské svetlo aj pre Vás symbolom 
novej nádeje. Nech vo Vašich srdciach vládne pokoj, mier a láska.
                     Mgr. Marek Pliško

BLATNICKÉ NOVINY

Začiatok novembra 2023 patril rôznym športovým 
súťažiam. Šach samozrejme nemohol chýbať. Naši 
žiaci reprezentovali školu na majstrovstvách okresu 
v zrýchlenom šachu. Súťaž sa konala na ZŠ Škultétyho 
v Topoľčanoch. 
Aj tento rok sa hralo overeným švajčiarskym systémom 
na 7 kôl s hracím tepom 2x15 min. na partiu podľa pra-
vidiel FIDE pre Rapid tempo hry bez zapisovania ťa-
hov. Poďakovanie za úspešnú reprezentáciu školy patrí 

všetkým zúčastneným žiakom.
Reprezentanti v kategórii II. stupeň ZŠ: Tobiáš Zelin-
ka, Adam Oravec, Róbert Baňák, Tomáš Tobolka
             Mgr. Marek Pliško

O K R E S N É  M A J S T R O V S T VÁ  V  Š A C H U
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V sobotu 11.11.2023 našu obec návštevou poctili vzácni 
hostia. Na neoficiálnu návštevu k nám zavítal z ďalekej 
Austrálie pán Anthony von Leonhardi, posledný žijú-
ci potomok rodu, ktorý žil do roku 1945 v blatnickom 
kaštieli. Prišiel v sprievode charizmatickej dámy pani 
Kataríny Frátrikovej, vnučky Ľudovíta Wintera – zak-
ladateľa piešťanských kúpeľov. Spoločne sme strávili 
veľmi príjemné sobotňajšie popoludnie rozprávaním 
o rodine Leonhardiovcov a Winterovcov, prezeraním 
fotografií z ich súkromných zbierok, ktoré prinies-
li. Po podpise do obecnej kroniky sme sa so vzácnou 
návštevou presunuli na obhliadku kaštieľa, kde sa naše 
stretnutie skončilo. Chceme sa poďakovať hosťom za 
ich návštevu a p. Rybárikovi, ktorý sprostredkoval toto 
stretnutie.
            Ing. I. Slávik 

N ÁV Š T E VA  Z  ĎA L E K E J  AU S T R Á L I E  D O R A Z I L A  K  N Á M

C T I H O D N Á  G R Ó F K A  M Á R I A  T H U R Z O VÁ
V súvislosti s Rotundou sv. Juraja sa spomína grófka Mária Thurzová, ktorá mala dať kostolík postaviť v roku 
1530 a túto skutočnosť  údajne zachytávala kanonická vizitácia z roku 1559. Z tohto obdobia neexistujú  však 
písomné dokumenty, išlo len o svedectvo, ktoré sa farár dozvedel a vizitátor ho uviedol vo svojom zápise až 
v roku 1730. Osoba Márie Thurzovej je však problematická. V 16. storočí žiadna príslušníčka tejto rodiny v obci 
ani v jej okolí nežila. 
Existuje však v rodokmeni Thurzovcov nejaká Mária, ktorá by mala ne-
jaký vzťah k Blatnici alebo okolitým obciam? Áno, a nemusíme chodiť 
ďaleko.
14. novembra 1599 sa narodila v Bytčianskom zámku v poradí už šiesta 
dcéra uhorského magnáta Juraja Thurzu a dostala meno Mária. Zachova-
lo sa oznámenie pozývajúce na jej svadbu, ktoré napísal jej nastávajúci 
manžel Michal Vizkelety  z Hajnej Novej Vsi svojmu príbuznému. Mi-
chal oznamuje, že sa zasnúbil s dcérou palatína Juraja Thurzu a svadba 
bude 25. februára 1618 na zámku v Bytči. Archívne záznamy uvádzajú 
dokonca Máriine svadobné dary: 5 náhrdelníkov s rubínmi a smaragdmi, 
15 zlatých retiazok s drahými kameňmi, strieborný servis pre 12 ľudí, 
oblečenie, výbava do domácnosti  a mnoho iných vecí. 
Po svadbe si mladý barón odviedol manželku na rodový majetok – do 
kaštieľa v Hajnej Novej Vsi. Ich manželstvo bolo bezdetné. Hoci sa oba-
ja narodili do popredných protestantských rodín, priklonili sa k protire-
formácii a podporovali farnosť, v ktorej žili. Mária dala svojho manžela 
pochovať do krypty kostola vo Veľkých Ripňanoch a vyslovila želanie, 
aby bola po smrti uložená vedľa neho. Zomrela 11. februára 1662 vo 
veku 62 rokov. Bola poslednou členkou svojho rodu a jej osobou vymrel aj po praslici mimoriadne významný 
rod Thurzovcov. 
Barón Michal Vizkelety a jeho manželka mali príbuzenstvo aj na blatnickom panstve, ktoré vlastnili Dócziovci. 
Michalova sestra Mária bola vdovou po Michalovi Dóczim a druhá sestra Judita bola druhou manželkou Štefana 
Dócziho. V roku 1630 bola Judita Vizkelety (švagriná Márie Thurzovej) spolupatrónkou blatnického kostola. 
Letopočet  1655, ktorý bol viditeľný na veži rotundy pred reštaurovaním, by tak dával zmysel...
Pri pátraní po Márii Thurzovej musíme skonštatovať, že zápis je pravdepodobne chybný. Je možné, že svedectvo, 
ktoré bolo zaznamenané v kanonickej vizitácii v roku 1730, uvádza buď nesprávny rok, alebo nesprávne krstné 
meno grófky. 
                   Mgr. Dagmar Ševčíková
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 Dňa 10.septembra 2023 sa konala celoeurópska 
súťaž vo varení, príprave čiernomorských rýb Black 
Sea Fish Festival Mamaia 2023 v Rumunsku, na 
ktorej sa zúčastnil aj náš Tomáš Gálik. Po prvýkrát 
bol na medzinárodnej súťaži, ktorej sa zúčastni-
lo 43 kuchárov zo 7 krajín a podarilo sa mu odniesť 
si to najcennejšie, 1.miesto (konkrétne zlaté pásmo, 
ako tomu hovoria v kuchárskej brandži). Je úctyhod-
né, čo dokázal vo svojich 16-tich rokoch. Sme hrdí 
za reprezentáciu našej krajiny, ale aj obce vo svete. 
 
Tomášovo motto je „Chcem variť tradičné slovenské 
jedlá, ale pripravovať ich netradične“. Želáme mu v 
jeho predsavzatí i naďalej veľa úspechov a neutíchajú-
cu túžbu sa zdokonaľovať.
               BN 

Z L AT O  P U T O VA L O  N A  S L O V E N S K O

Z H R N U T I E  J A R N E J  Č A S T I  N Á Š H O  F U T B A L U
Ako iste poniektorí športoví nadšenci a priaznivci OFK Nitrianska Blatnica vedia, tak v mi-
nulej sezóne bojovali za našu obec dve družstvá. Družstvo mladších žiakov U 13 sa pod vede-
ním trénera Ladislava Hubinského umiestnilo celkovo na 11. mieste IV. ligy Oblastného futba-
lového zväzu Topoľčany. Druhým družstvom je A mužstvo dospelých, ktoré sa vzhľadom na 
početné zranenia hráčov v jarnej časti súťaže nakoniec umiestnilo na peknom 3. mieste 8. ligy ObFZ Topoľčany. 

T U R N A J  D R U Ž S T I E V  U 1 3
Dňa 1.7.2023 sa na našom ihrisku odohral turnaj družstiev U13, ktorého sa zúčastnili hráči z Nitrianskej Blat-
nice,Veľkých Ripnian,Veľkých Bedzian a Závady. Žreb určil semifinálové  dvojice a v stretnutí Veľké Bedzany 
- Veľké Ripňany družstvo Ripnian zvíťazilo a postúpilo do finále. V ďalšom semifinálovom stretnutí vyhrali naši 
chlapci nad Závadou. V súboji o 3. miesto hrali Veľké Bedzany so Závadou a zvíťazilo mužstvo zo Závady.Vo 
finále sa stretli naši s družstvom Veľkých Ripnian, pričom naši futbalisti rozstrieľali súpera a zvíťazili 7:0. Týmto 
výsledkom vyhrali celý turnaj a urobili nám veľkú radosť a dali aj prísľub do budúcnosti, že v našej obci vyrastie 
ďalšia generácia šikovných hráčov.
O organizáciu turnaja sa postaral tréner chlapcov U13 Ladislav Hubinský a s pomocou rodičov pre 
návštevníkov pripravili občerstvenie – nápoje a výborný guláš. Pre fanúšikov bola pripravená tombola s 
vecnými cenami. Poďakovať sa chceme rodičom futbalistov, ktorí sa aktívne zapojili do realizácie podu-
jatia, iniciátorovi tejto akcie (trénerovi) a všetkým sponzorom, ktorí prispeli finančne alebo vecnými ce-
nami. Podujatie malo úspech a veríme, že jeho pokračovanie bude úspešné aj v nasledujúcich ročníkoch.  

Z A Č I AT O K  N O V E J  S E Z Ó N Y
Nakoľko sa záujem o futbal  u detí zvýšil, ale pre  vysoký vek nemohli hrať v družstve U 13, rozhodli sme sa vyt-
voriť ďalšie družstvo U15, aby hráči, ktorí majú záujem naďalej zotrvať, mali možnosť realizácie u nás a neodišli 
do okolitých obcí. V tom čase sa nám ozvali s prosbou o pomoc funkcionári z TJ SK Radošina a žiadali spojenie 
našich mládežníckych družstiev, nakoľko s počtom ich detí neboli schopní vytvoriť plnohodnotné družstvo. 
SFZ im totiž dalo podmienku, že ich A- družstvo môže nastúpiť do okresnej súťaže len vtedy, ak nebude mať 
tím mládeže. Po niekoľkých stretnutiach zástupcov sme súhlasili a vytvorili dve spoločné družstvá pod názvom 
Športový klub mládeže Nitrianska Blatnica - Radošina U13 a U15, kde družstvo U13 pod hlavičkou Nitrianskej 
Blatnice a vedením trénera Juraja Kaizera aktuálne bojuje v IV. lige ObFZ Topoľčany a nachádza sa po jesennej 
časti na 8.mieste. Mužstvo U15 pod hlavičkou TJ SK Radošina pod vedením trénera Ladislava Hubinského bo-
juje taktiež v IV.lige ObFZ Topoľčany a v neúplnej tabuľke jesennej časti sa nachádza na 10. mieste. Chlapcom 
držíme palce do ďalších bojov a veríme, že futbalové nadšenie ich v budúcnosti neopustí.
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L E T N Á  B R I G Á D A 

Počas letnej prestávky sa na ihrisku vykonala dlho očakávaná montáž závlahy, pričom sa súčasne urobili viaceré 
zmeny: presunutie striedačiek  na pôvodnú stranu ihriska, posunutie jednej z brán, aby sa maximálne využila 
celá dĺžka ihriska či ošetrenie a náter oboch brán. V mene OFK Nitrianska Blatnica chceme poďakovať vedeniu 
obce, že sa nám po dlhých rokoch podarilo projekt závlah na našom ihrisku dotiahnuť do úspešného konca. Práce 
spojené s jej realizáciou sa nezaobišli bez brigád, kde nám bola obec taktiež nápomocná zapožičaním techniky 
či náradia, ktoré sme pri úpravách ihriska potrebovali.Vďaka tiež patrí Vladimírovi Fulkovi ml. za jeho odborné 
rady, zapožičanie náradia a hlavne obetovanie svojho voľného času v prospech OFK a za pomoc všetkým aktív-
nym alebo bývalým hráčom OFK Nitrianska Blatnica počas brigád.

A K T UA L I T Y 

Po konci predchádzajúcej sezóny sa pre  pracovnú vyťaženosť a nedostatok voľného času vzdal trénovania 
A-družstva p. Dušan Stanček. Káder opustilo aj značné množstvo hráčov a pred nami stála výzva v hľadaní veľ-
kého počtu hráčov a nového trénera. Po niekoľkých rozhovoroch sa úlohy ujal nový člen tímu Dávid Vaňo, ktorý 
mal svoju predstavu o doplnení kádra a priniesol do tímu hráčov, o ktorých si myslel, že budú vhodnou náhradou 
za odchádzajúcich.
A- družstvo odohralo pred začiatkom sezóny niekoľko prípravných zápasov, ktorých výsledok nebol oslnivý, 
no napriek tomu vstúpilo do súťaže. Nie vždy sa však všetko darí tak, ako človek chce... a asi aj vinou od-
chodov ďalších hráčov a množstvu zranení sa družstvu nedarilo a vyeskalovalo to až nenastúpením na zápas 
vo Veľkých Dvoranoch a pre nízky počet hráčov nasledovala kontumácia. Po tomto nezdare a so súvisiacimi 
zdravotnými problémami sme sa s Dávidom Vaňom ako trénerom rozlúčili.V mene OFK mu chcem poďako-
vať za snahu a čas, ktorý obetoval pre tím, a do budúcnosti mu prajeme veľa úspechov. Momentálne družstvo 
funguje v tzv. provizórnom režime a je na novom výbore a ľuďoch, ktorí pomáhajú, aby sme sa z tejto nelicho-
tivej situácie dostali. Chcem poďakovať hráčom, ktorí v súčasnosti nastupujú za tím, že to nevzdali a že sme 
nedospeli až do štádia, že by sme museli A-družstvo zrušiť. Poďakovanie patrí hlavne Milanovi Trávnikovi, 
bratom Ivanovi a Romanovi Korchanovým a taktiež Dušanovi a Jurajovi Stančekovým, ktorí ochotne prišli 
tímu pomôcť v čase, keď sa schyľovalo k najhorším možným scenárom. Družstvo sa nachádza po neúplnom 
odohratí jesennej časti súťaže 8. ligy ObFZ TO na poslednom mieste tabuľky so ziskom 4 bodov. Dúfam, že 
sa nakoniec šťastie usmeje aj na nás a naše A- družstvo nám na jar bude opäť robiť radosť svojimi výsledkami.   

                      Tomáš Michler


